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Protokół nr 2/2024 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 24 czerwca 2024 r. 

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

  

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Samorządowej i Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz. 15: 30. Otworzył 

 je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który 

powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu komisji. Listy obecności 

stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu.  

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 87,5 % (nieobecny radny- Marcin 

Sierszchulski – usprawiedliwiony) 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 83,33 % (nieobecny radny- 

Radosław Piechowiak – usprawiedliwiony) 

Przed posiedzeniem na Sali Sesyjnej członkowie łączonych komisji zaproszeni zostali 

na godzinę 14: 00 do przeprowadzenia oględzin dróg gminnych i oświetlenia w terenie.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński 

informuje o braku zmian w porządku obrad łączonych komisji. 

Porządek obrad: 

1. Sprawozdanie o stanie dróg gminnych oraz oświetlenia za rok 2023 i plany na rok 

2024- oględziny w terenie. 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok. 

3. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2023 rok. 

4. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Wapno.  

5. Przygotowanie uchwały w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy.  

6. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

7.  Sprawy bieżące. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad.1. 

Przewodniczący L. Baczyński: Drogi są przejezdne, ale niektóre wymagają remontu, 

poprawek. 

Wójt: Drogi są w lepszym, gorszym stanie, ale na bieżąco będziemy starać się je poprawiać. 

Najgorsza sytuacja jest na Stołężynie, jest to uwarunkowane faktem, w jakim celu 

wykorzystywane są drogi, głównie jest to transport rolniczy, przejeżdżają tamtędy ciężkie 

maszyny, w związku, z czym te drogi będą cierpieć. Wszystko uzależnione jest od środków, 

jakie będą dostępne na ten cel. Staramy się też o dofinansowanie środków z FOGR. 

Radny T. Hemmerling: Czy w zeszłym roku wpłynęły wnioski o budowę od mieszkańców? 

Wójt: Wnioski wpływają głównie z zebrań sołeckich, co roku się powielają.  

Skarbnik Gminy: Do projektu budżetu wpływają takie wnioski, które Państwu przedstawiam. 

Przewodniczący L. Baczyński: Również składałem w zeszłym roku wniosek do budżetu  

na 2024 r. na budowę ul. Śniadeckich, nie znalazł się tym budżecie ze względu na koszty.  

Wójt:, Jeśli chodzi o oświetlenie to planujemy dalszą rozbudowę oświetlenia na terenie naszej 

gminy. 

 

Ad.2.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Monika 

Dobroniecka.  

Skarbnik Gminy: Dochody wprowadzone w roku ubiegłym wynosiły 21.989.568,48 Zł i zostały 

zrealizowane w 98,71 %, a wydatki na kwotę 23.135.584,04 zł i zostały zrealizowane w 96,32 %. 

Zrealizowaliśmy przychody o łącznej wysokości 2.983.676,03 zł, w skład, których wchodziły 

niewykorzystane środki pieniężne w wysokości 111.776,65 zł, wolne środki w wysokości 

425.162,17 zł oraz środki z lokat w wysokości 2.446.737,21 zł. Zrealizowaliśmy rozchody  

o łącznej wysokości kwocie 1.501.356,14 zł, wykupiliśmy obligacje serii A 22 o wartości 

229.000 zł oraz wykupiliśmy obligacje z roku 2032 w kwocie 238.000 zł. Utworzyliśmy 

lokaty na kwotę 869.000 zł, a także wyodrębniliśmy środki na rachunku oprocentowanym 

 w kwocie 165.356,14 zł. Na ostatni dzień 2023 roku zadłużenie z tytułu zaciągniętych 

kredytów i pożyczek wynosiło 2.362.000 zł, co stanowi 10,74 % do wykonanych dochodów 

2023 r. Zaległości wymagalne wynosiły 1950,00 zł, stanowiły niezapłacony podatek PIT  

od wynagrodzeń w terminie. Zobowiązanie to uregulowano 17 stycznia 2024 r. W roku 2023 

Gmina nie udzieliła żadnych gwarancji ani poręczeń. Deficyt wynosił 1.146.015,56 zł, który 

został pokryty wolnymi środkami kwocie 425.162,17 zł, niewykorzystanymi środkami  

na rachunku budżetu, wynikającymi z rozliczenia dochodów i wydatków w kwocie 

111.766,65 zł. oraz środkami z lokat w wysokości 609.076,74 zł. Jeśli chodzi o środki 

znaczone, do śmieci Gmina dołożyła 2.521,81 zł, środki z opłat i kar Gmina zebrała  
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w wysokości 9.846,73 zł, natomiast wydała środków w wysokości 17.661,28 zł. Środki  

te były przeznaczone na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Na środkach GKRPAiPN  

na koniec roku 2023 powstała nadwyżka w wysokości 27.684,99 zł, która zostały 

wprowadzone do budżetu na rok 2024 zgodnie z planem GKRPAiPN w Wapnie. Jeśli chodzi 

o inwestycje w roku 2023 zakończyliśmy budowę ulic Kochanowskiego, Sienkiewicza, 

Wolności, Kopernika, Powstańców Wielkopolskich, Piaskowej oraz ścieżki na ulicy Długiej. 

Kwota inwestycji wyniosła 2.114.989,98 zł, przy uzyskanym dofinansowaniu w kwocie 

750.000,00 zł. Kolejnym projektem, który został zakończony w 2023 r. była budowa ulicy 

Sportowej i Podgórnej. Uzyskaliśmy dofinansowanie z Polskiego Ładu w kwocie 

2.549.999,10 zł, a środki własne na to zadanie wyniosły 496.374,68 zł. Zadanie rozpoczęte  

w roku 2023 dotyczyło termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Wapnie, środki  

w kwocie 889.869,09 zł pochodziły z Polskiego Ładu, a łącznie z wkładem własnym 

wyniosło 1.087.463,81 zł., zakończenie zadania planowane jest na 2024 r. ze środków  

z Polskiego Ładu. Kolejne rozpoczęte zadanie to przebudowa oczyszczalni ścieków  

w Wapnie, na to zadanie pozyskano 1.896.352,50 zł., a łącznie z wkładem własnym wydano 

2.232.918,98 zł. Jeśli chodzi o środki kowidowe to kwota dochodów i wydatków nie jest 

tożsama ze względu na kapitalizację odsetek w roku 2022. Środki te zostały przeznaczone 

 na oświetlenie ledowe na terenie gminy. Ostatnimi środkami znaczonymi są środki dot. 

pomocy obywatelom Ukrainy, tutaj kwota dochodów i wydatków jest tożsama. Jeśli chodzi 

 o niezrealizowane dochody w roku 2023 poniżej 95% planowanej wartości stanowią 3 działy. 

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – w dziale tym wykonanie dochodów z tytułu odpłatnego 

nabycia prawa własności zostało osiągnięte na poziomie 0,00 %, ponieważ działki 

wytypowane do sprzedaży nie znalazły nabywcy.  Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie 

 w energię elektryczną, gaz i wodę – dochody wykonano na poziomie 91,24 %. Wykonanie 

ma związek ze złożonym faktycznym zapotrzebowaniem do Urzędu Wojewódzkiego  

na wypłatę rekompensat dla przedsiębiorstw energetycznych. Dział 900 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska – dochody wykonano na poziomie 94,58%. W dziale tym 

dochody to m.in środki z gospodarki odpadami komunalnymi oraz dotacja na realizację 

zadania pn. „Czyste powietrze”. W celu uzyskania wyższych dochodów związanych  

z gospodarką odpadami komunalnymi powadzona jest egzekucja w celu ściągnięcia 

zaległości.  

W 2023 roku występują po stronie dochodów zaległości i nadpłaty.  

Zaległości wymagalne tzn. te, których termin płatności upłynął 31 grudnia 2023 roku 

wynoszą: należność główna 1.576.672,02 zł, odsetki 444.188,99, co łącznie daję kwotę 

2.020.861,01 zł, kwota stanowi 9,07% planowanych dochodów rocznych. Nadpłaty wyniosły 
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3.288,92 zł. Jeśli chodzi o fundusz sołecki wydatkowaliśmy 175.204,28 zł w roku 2023 

zgodnie z dyspozycjami z zebrań sołeckich. Jeśli chodzi o WPF to pierwsze przedsięwzięcie 

dotyczyło programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka, zostało zakończone 

wykonaniem w kwocie 7.280,00 zł, program „Czyste Powietrze”, w Urzędzie jest punkt, 

 w którym można złożyć wniosek. Kolejnym przedsięwzięciem była umowa reprezentacji  

w sprawie przeciwko Okręgowemu Urzędowi Górniczemu w Poznaniu. Na dzień dzisiejszy 

jesteśmy po pierwszej rozprawie sądowej, kolejna w październiku. Następne zadanie  

to opracowanie dokumentacji projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Wapno wraz  

z uzasadnieniem historyczno- heraldycznym i opracowaniem graficznym. Temat stanął  

w martwym punkcie, ponieważ nie mamy opinii Komisji Heraldycznej, dlatego też płatność 

za wykonanie nie została dokonana. Kolejnym zadaniem jest umowa na dostarczenie energii 

cieplnej, w 2022-2023 r. łącznie wydaliśmy 48.902,71 zł. W roku 2023 r. wymieniliśmy 

oświetlenie na ledowe w kwocie 159.531,00 zł. W 2023 r. zakupiliśmy licencję programową 

do Inforlexa w kwocie 5.404,49 zł. Następne zadanie dotyczyło planu gospodarki 

niskoemisyjnej, wydatkowaliśmy z tego tytułu 12.000,00 zł, otrzymaliśmy dotację od WFOŚ 

w kwocie 8.000,00 zł. Kolejnym projektem, który został zakończony w 2023 r. była budowa 

ulicy Sportowej i Podgórnej. W 2023 r. rozpoczęte zostały prace budowlane przy budynku  

na ul. Solnej 30, wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, remont drogi Aleksandrowo- 

Srebrna Góra- zadanie współfinansowane ze środków RFRG, modernizacja pokrycia 

dachowego na hali sportowej przy Szkole Podstawowej w Wapnie, konserwacja i roboty 

budowlane przy zabytkowym murze oporowym pochodzącym z drugiej połowy XVIII wieku 

Kościoła p.w. Św. Mikołaja w Srebrnej Górze- na to zadanie planujemy dostać środki 

 z Polskiego Ładu. Kolejnym zadaniem jest budowa CKW w Srebrnej Górze oraz 

przebudowa ul. Nowej w Stołężynie, prace zostały już rozpoczęte. Ostatnie zadanie dotyczy 

budowy Biblioteki Publicznej w Wapnie, jesteśmy po przetargu, przed podpisaniem umowy 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że opinia RIO na temat wykonania budżetu była pozytywna 

 z uwagą. Informacja przedłożona przez Pana Wójta nie była wystarczająca. Należało  

ją uzupełnić, do jakiej kwoty dokonano zwiększeń lub zmniejszeń tych środków na realizację tego 

zadania. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny T. Hemmerling: Jaka jest kwota obligacji? 
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Skarbnik Gminy: Kwota długu na koniec roku wyniosła 2.362.000,00 zł, w lipcu tego roku 

wykupimy 229.000,00 zł. 

Radny T. Hemmerling: Jaki mamy czas do spłaty? 

Skarbnik Gminy: Do 2030 r. 

Radny G. Przeworek: Mamy jeszcze piece kaflowe w budynkach komunalnych? 

Wójt: Niestety mamy, np. w Podolinie mamy dwa mieszkania i w Srebrnej Górze ok. sześciu 

piecy. Mieszkańcy sami dbają o sprawność tych piecy, są to głównie starsze osoby, które nie 

chcą z nich zrezygnować. Dalsza dyskusja dotyczyła kontroli piecy. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2023 rok przedstawił 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Szymanik. Poinformował również, że Komisja 

Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i skierowała wniosek do Rady Gminy  

o absolutorium za 2023 rok dla Wójta Gminy Wapno. Uchwała stanowi załącznik nr 6  

do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad.4. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił Wójta Gminy o przedstawienie raportu o stanie Gminy 

Wapno. Wójt Gminy poinformował o głównych zagadnieniach dokumentu, raport zostanie 

szczegółowo omówiony na sesji absolutoryjnej i poprosił o zadawanie ewentualnych pytań. 

Raport o stanie gminy stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Radna M. Pawłowska: Na str. 21 są poszczególne zaległości w opłatach, a konkretnie  

o gospodarkę mieszkaniową, ponieważ jest wzrost o ok. 30.000,00 zł, czy można je jakoś 

wyegzekwować? 

Wójt: Tych należności nie udało się wyegzekwować od dłużników. Jesteśmy po pierwszej 

eksmisji, a będzie ich jeszcze kilka. Mamy również odcięcie wody u dłużnika, który nie wykazał 

zainteresowania w żaden sposób. Lokale wyglądają różnie, przeważnie do gruntownego remontu. 

W wyroku sądu jest zawarta informacja o tym, czy gmina ma obowiązek zapewnić lokal, czy nie. 

Dyskusja w toku. 

Radny T. Hemmerling: Na str. 43 są świetlice wiejskie pod wynajem, jak to się przekłada 

finansowo? 

Skarbnik Gminy: Chcemy uzgodnić ze sołtysami wsi, w których te świetlice i sale się 

znajdują i ustalić wspólnie cenę za wynajem. 
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Radna M. Pawłowska: Podstawowym kryterium wynajęcia lokalu jest dobrze wyposażona 

kuchnia. 

Radny G. Przeworek: Wracając do CKW w Ruścu nie ma klimatyzacji, przy większych 

imprezach jest problem z szambem, brakuje infrastruktury, która przyciągnie ludzi do Ruśca 

pod względem atrakcyjności. 

Przewodniczący L. Baczyński: Proponuję, aby pamiętać o sali w Ruścu i w projekcie budżetu 

na 2025 r. może uda się znaleźć pieniądze na klimatyzację. Nad szambem też trzeba się 

pochylić. 

Radny G. Przeworek: Można złożyć wniosek do WFOŚiGW o wymianę szamba. 

Wójt: Wniosek można złożyć o pozyskanie środków na ten cel.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

W toku dyskusji omawiano temat funduszu sołeckiego oraz świetlic wiejskich.  

 

Przewodniczący komisji ogłasza przerwę. 

 

Przewodniczący komisji wznawia posiedzenia. 

 

Ad.5. 

Przygotowanie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy przedstawił 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński. Pełne uzasadnienie zostanie przedstawione na sesji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad.6. 

Zaopiniowanie projektów uchwał rady Gminy Wapno.  

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2023 przedstawił 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński. Pełne uzasadnienie zostanie przedstawione na sesji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum 

zaufania przedstawił Przewodniczący Komisji L. Baczyński. Pełne uzasadnienie zostanie 

przedstawione na sesji. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag. 
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Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej nr 397/1, położonej w Wapnie w drodze przetargu nieograniczonego przedstawiła 

Podinspektor UG Kinga Fortuniak.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej nr 392/2, położonej w Wapnie w drodze przetargu ograniczonego przedstawiła 

Podinspektor UG Kinga Fortuniak. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu  

i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych  

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Wapno oraz jej jednostkom 

podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów uprawnionych do udzielania 

tych ulg przedstawiła Skarbnik Gminy Monika Dobroniecka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2024 

rok przedstawiła Skarbnik Gminy Monika Dobroniecka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Powiatowi Wągrowieckiemu 

pomocy finansowej przedstawiła Skarbnik Gminy Monika Dobroniecka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Radny A. Szymanik: Ta kwota 18.000,00 zł to jest dotacja na ten rok? 

Skarbnik Gminy: Tak to jest kwota na ten rok, aby autobus mógł dalej kursować na tej trasie. 

Dyskusja w toku. 

Radny W. Rochowiak: Składam wniosek, aby zaprosić przewoźnika pilskiego i jednego  

prywatnego, aby podjąć rozmowę we wrześniu na komisji i wynegocjować nowe warunki. 
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Ad.7.  

Sprawy bieżące. 

Wniosek o sprzedaż działki spółce Rent Expert pod wieżę telekomunikacyjną stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Radna M. Pawłowska: Jaka jest roczna cena dzierżawy? 

Wójt: Roczna dzierżawa wynosi 6.000 zł. 

W toku dyskusji podjęto decyzję o negocjowaniu ceny dzierżawy, bądź sprzedaży. 

 

Wniosek o sprzedaż działek spółce Solanka z Zabłocia stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Wójt: Działki te leżą za blisko granicy wysadu.  Za duże ryzyko do podjęcia. 

 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: Wracając do wniosku z ostatniej komisji p.o. 

Dyrektor Przedszkola Pani Katarzyny Jurczyk- Białeckiej odnośnie tego miejsca, które 

mogłoby stwarzać zagrożenie. Zorientowałem się i jest to zbiornik na szambo.   

Wójt: Jestem za tym, aby zabezpieczyć poprzez ogrodzenie. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: Mam wniosek do Powiatu Wągrowieckiego 

dotyczący korytowania rowu na skrzyżowania Wągrowiec- Kcynia- Wapno przy spółce 

WAR-POL.  

 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący L. Baczyński zakończył posiedzenie. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie: 15:30 

Posiedzenie zakończyło się o godzinie: 19:15 

 

Protokołowała: 

Oliwia Powałowska 

   Przewodniczący 

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

/-/ Leszek Baczyński 

 

 


